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Pöytäkirja suomen kielen hallintoalueen 
neuvonpidosta  
 

Päivämäärä:     4.12.2024 

Paikka: Kaupungintalo, kokoushuone Vittene 

Aika: 15:00-16:30 

Läsnäolijat: 
Sofia Lindholm, puheenjohtaja, kunnanhallituksen toinen varapuheenjohtaja 
Kaarlo Kahra, Trollhättanin suomiseura  
Matti Tynjälä, Trollhättanin suomiseura 
Kalle Sova, suomenkielinen eläkeläisyhdistys Ketterät,  
Salli Hakala, suomenkielinen eläkeläisyhdistys Ketterät 
Antti Karjalainen, Trollhättanin helluntaiseurakunnan suomalainen ryhmä 
Riki Kuivalainen-Rödström, Ruotsin kirkon suomenkielinen toiminta 
Markku Viitanen, Suomen konsulaatti 
Katja Pulkkinen, suomenkielinen kielipalvelu, koordinaattori- ja kohtaamispaikkatoiminta 
Maria Jakobsson, Kestävän kehityksen johtaja, neuvonpitokokouksen sihteeri 
 

Kokouksen avaaminen 
Puheenjohtaja Sofia Lindholm julisti kokouksen avatuksi.  
 

Pöytäkirjan tarkastaja  

Pöytäkirjan tarkastajaksi valittiin Kaarlo Kahra.  
 

Esittelykierros ja tilanne yhdistyksittäin – aktiviteetit/tarpeet 
Yhdistysten edustajat kertoivat, mitä kussakin yhdistyksessä tapahtuu.  

Suomenkielinen eläkeläisyhdistys Ketterät järjestää pikkujoulut ja jouluillallisen vuoden 
päätteeksi.  

Ruotsin kirkon suomenkielisessä toiminnassa on vietetty adventtia nauttimalla 
suomalaista jouluruokaa ja järjestetään joulukonsertti suomalaisten joululaulujen 
merkeissä noin 100–150 vieraalle Lextorpin kirkossa.  

Trollhättanin suomiseuralla oli hienot kauden päättäjäiset, paikalla noin 30 osallistujaa.  

Trollhättanin helluntaiseurakunnan suomalaisryhmä on tehnyt ystävyysmatkan Boråsiin. 
Seurakunta järjestää joulujuhlan vuoden päätteeksi.  
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Kunnalla oli tämän vuoden viimeinen elokuvanäytös Folkets husissa. Sen yhteydessä 
vietettiin myös itsenäisyyspäivää. Elokuvanäytökseen osallistui yhteensä noin 30 henkeä. 
Syksyn aikana kunta on järjestänyt myös teatteriesityksen ”Siri på spänd  lina” 
yhteistyössä Trollhättans Riksteaterföreningen -yhdistyksen kanssa ja ollut mukana 
jazzartisti Olli Soikkolan hankkimisessa Trollhättanin jazz & blues -festivaaleille.  

Markku Viitanen kertoo, että Suomen passia voi nyt hakea Göteborgissa. Ottamalla 
yhteyttä Tukholman suurlähetystön konsuliedustustoon saa tietää ajat, jolloin he ovat 
Göteborgissa. 
 

Vuoden 2025 talousarvioesitys 
Maria Jakobsson esittelee valtionavustuksen taustoja ja ehdotuksen hallintoalueen 
talousarvioksi vuodelle 2025.  

Nousi esiin kysymys siitä, mitä eroja vuoden 2025 talousarviossa on kuluvaan vuoteen 
verrattuna. Marian mukaan valtionavustus on samalla tasolla kuin viime vuonna, 990 000 
kruunua. Vuoden 2025 talousarviossa on samat aktiviteetit/erät kuin edellisenä vuonna. 
Pienehkö tarkistus esikoulutoiminnan nousseiden kustannusten vuoksi.  

Nousi esiin kysymys siitä, kuinka monta suomenkielistä lasta on esikoulussa.  
Maria kertoo, että Vällingklockanin suomenkielisellä esikouluosastolla on 2–3 lasta. 
Yhteensä suomea äidinkielenään puhuvia lapsia on noin 30. Viisi pedagogeista on 
suomenkielisiä.  

Neuvonpito tukee talousarvioesitystä.  

Talousarvioesitys liitetään pöytäkirjaan yhdessä vuoden 2024 talousarvion seurannan 
kanssa.  

 

Neuvonpidon ja avoimen neuvonpidon ajat 2025 
Vuoden 2025 neuvonpitoajat ovat seuraavat:  

Neuvonpito tiistaina 25. helmikuuta klo 15.00–17.00 

Avoin neuvonpito tiistaina 27. toukokuuta klo 18.00–20.00 

Neuvonpito tiistaina 16. syyskuuta klo 15.00–17.00  

Neuvonpito maanantaina 1. joulukuuta klo 15.00–17.00 
 

Muut asiat 
Yhdistykset haluavat lisätietoja siitä, mitä tapahtuu Valkyrian kanssa. Maria Jakobsson 
sanoo, että Valkyriasta ei ole uutta tietoa ja esittää, että kiinteistötoimisto kutsutaan 
seuraavaan neuvonpitoon keskustelemaan ja vastaamaan kysymyksiin.  
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Kielipalvelujen saatavuudesta esitettiin kysymys. Trollhättanin suomiseura korostaa, että 
heillä on jäsen, joka tarvitsee apua kielipalvelusta. Tarve liittyy myös vanhustenhuoltoon. 
Tällöin kielipalvelujärjestelmä ei toimi vain yhtenä päivänä viikossa. On myös tarve asioida 
suomenkielisen henkilökunnan kanssa ottaessaan yhteyttä yhteiskeskukseen. 

Katja Pulkkinen näyttää kielipalvelun tilastoja. Asioiden määrä on vähentynyt viime 
vuosina, jonka vuoksi kielipalvelun aukiolo on muuttunut kahdesta päivästä yhteen 
päivään. Katja kertoo myös, millaisia asioita kielipalveluun tulee.  

Kunta vie asian hallintoihin.  

 

Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja Sofia Lindholm kiitti osallistujia ja päätti kokouksen. 

 

 

  

____________________________                            ____________________________ 

Sofia Lindholm, puheenjohtaja                                     Maria Jakobsson, sihteeri 

 

 

_____________________________ 

Kaarlo Kahra, pöytäkirjan tarkastaja 

 


